
Vammaisneuvoston lausunto 6.10.2022 

hyvinvointialuestrategiasta: 

 

Vammaisneuvosto toteaa lausuntonaan hyvinvointialuestrategiasta 

seuraavaa: Hyvinvointialuestrategian luonnoksessa on paljon hyvää. 

Muun muassa osallisuusasiat sekä saavutettavuus ovat huomioitu hyvin. 

Vammaisneuvosto esittää kuitenkin seuraavia muutoksia ja huomioita 

hyvinvointialuestrategiaan: 

• Saavutettavuus on huomioitu hyvinvointialuestrategiassa hyvin. 

Asiakirjassa olisi kuitenkin hyvä määritellä, mitä saavutettavuudella 

tarkemmin tarkoitetaan. Saavutettavuudessa tulee huomioida 

käyttäjät laajasti ja käyttäjät tulee ottaa mukaan saavutettavien 

sisältöjen toteuttamiseen. 

• Hyvinvointialuestrategian kuvat eivät tällä hetkellä ole 

saavutettavassa muodossa. Ne tulee saattaa saavutettavaksi, jotta 

hyvinvointialuestrategia olisi saavutettava myös näkövammaisille. 

• On hienoa, että strategiassa todetaan seuraavasti: ”Palveluja 

kehitettäessä huomioidaan niiden saavutettavuus erilaisten 

asiakasryhmien, kuten vammaisten, näkökulmasta sekä ne 

asiakkaat, joille digipalvelut eivät sovellu”. Kuitenkin olisi hyvä 

korostaa vielä enemmän sitä, miten digipalvelut eivät sovellu 

kaikille asiakasryhmille ja että ikäihmisten lisäksi on huomioitava 

myös vammaiset. 

• Hyvinvointialuestrategiassa on hyvä korostaa vielä nykyistä 

enemmän sitä, miten sujuvat hoitoketjut on turvattava. Tässä on 

huomioitava erityisesti monisairaat ja erityistä tukea tarvitsevat 

henkilöt. 

• Vammaisneuvosto esittää, että hyvinvointialuestrategiaan lisätään 

uusi tavoite nro 23 ”Edistämme vammaisten autonomista elämää”. 

Tämän tavoitteen mittarit voisivat olla seuraavat: 

1. kehitysvammaisten kotona asumisen edellytykset 

• tähän liittyvät laajasti toimenpiteet, kotiin tuotavat 

palvelut ja apuvälineet, jotka edistävät vammaisten 

itsenäistä elämää 

2. vammaispalveluiden asiakkaille tehtävä hyvinvointi- ja 

osallisuuskysely (saavutettavassa muodossa) 



• Lisäksi vammaisneuvosto korostaa, että strategiassa on tärkeä 

tuoda vielä nykyistä vahvemmin esille yhteistyö kuntien kanssa 

 


